
Opatów 16.11.2022r. 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej 

sesji Rady Gminy! 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam 

sprawozdanie Wójta Gminy  za okres  19.10. – 16.11. 2022r. 

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 19.10.2022r. tj.   

1. Uchwała Nr LIII/313/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2022 rok. 

2. Uchwała Nr LIII/314/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łęka Opatowska na lata 2022-2039, 

3. Uchwała Nr LIII/315/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

4. Uchwała Nr LIII/316/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

5. Uchwała Nr LIII/317/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczenia 

6. Uchwała Nr LIII/318/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/57/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 

listopada 2015 r. w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia 

zasad poboru i terminów płatności oraz zwolnień 

7. Uchwała Nr LIII/319/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Łęka Opatowska 

8. Uchwała Nr LIII/320/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Szalonka 

9. Uchwała Nr LIII/321/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie w formie darowizny nieruchomości 

położonej w obrębie geodezyjnym Opatów 

10. Uchwała Nr LIII/322/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska z 

Organizacjami Pozarządowymi na rok 2023 

11. Uchwała Nr LIII/323/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/262/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Centrum 

Opiekuńczo Mieszkalnym w Opatowie 

12. Uchwała Nr LIII/324/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Łęka Opatowska 

13. Uchwała Nr LIII/325/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 16 listopada 2022 r. 

w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców, 

 

zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Poznaniu, Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu Oddział w Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 



W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących 

spotkaniach, wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę 

poinformować : 

- 20.10. W godzinach porannych uczestniczyłem w radzie budowy w Sali OSP w Trzebieniu, 

następnie w urzędzie brałem udział w podpisaniu umowy na wymianę dachu w  przedszkolu 

w Opatowie, by następnie uczestniczyć w spotkaniu z Policją, odnośnie współpracy i spraw 

bieżących 

- 21.10. W godzinach porannych uczestniczyłem w odbiorze zrealizowanej wymiany kotła Z 

S w Łęce Opatowskiej, a następnie uczestniczyłem we mszy św. i uroczystościach 

związanych z nadaniem Z S w Łęce Opatowskiej im. Majora Stanisława Jeziornego, jedynego 

nieżyjącego już honorowego mieszkańca naszej Gminy. Dziękuję wszystkim za 

przygotowanie i udział w tych uroczystościach. 

- 24.10. W godzinach porannych na realizowanej budowie drogi spotkałem się z projektantem 

i mieszkańcami w kwestiach wyjaśnień, następnie wraz ze współpracownikami,  brałem 

udział w próbnym alarmie przeciwpożarowym w budynku urzędu, by później wraz z 

prezesami 7 jednostek OSP brać udział w przekazaniu promes na zakup sprzętu w ramach 

MDP oraz w przekazaniu decyzji dotyczących dodatku do emerytury dla byłych strażaków 

ochotników, również wśród nich była liczna grupa naszych mieszkańców 

- 25.10. W urzędzie spotkałem się z właścicielami Firmy REM odnośnie planów 

rozwojowych i inwestycyjnych, następnie spotkałem się z Prezesem Firmy Progress  

Consulting odnośnie współpracy i planowanych inwestycji 

- 26.10. W urzędzie spotkałem się z przedsiębiorcą z terenu Gminy zainteresowanym 

wejściem we współpracę  odnośnie dostaw węgla dla mieszkańców ,a  następnie  spotkałem 

się z przedsiębiorcami  z poza terenu Gminy zainteresowanymi dostawami opału do 

mieszkańców naszej gminy uczestniczyłem w podpisaniu aneksu na transport i odbiór śmieci 

przez firmę PETER, a następnie spotkałem się  projektantem  kanalizacji i nitki 

wodociągowej w Rakowie 

- 27.10. W godzinach porannych uczestniczyłem w radzie budowy na realizowanej sali OSP 

w Trzebieniu, następnie w urzędzie spotkałem się z dyrektorką Z S w Łęce Opatowskiej, a 

następnie brałem udział w radzie budowy na realizowanej inwestycji  - I w Polsce Rodzinnym 

Domu Pomocy  

- 28.10. W godzinach porannych uczestniczyłem wraz z Panią Karoliną w  spotkaniu  

samorządów odnośnie  wspólnej organizacji koncertu kolęd i pastorałek w Nowy Roku, 

następnie w urzędzie spotkałem się z Proboszczem i przedstawicielami  mieszkańców Łęki 

Opatowskiej 

- 30.10. Przedstawiciele Sołectw Piaski, Opatów, Biadaszki, Siemianic i Trzebienia wraz z Z 

– cą Wójta  M. Gąszczak, uczestniczyli w podsumowaniu programu „Liderzy Wielkopolskiej 

Wsi” w Sieroszewicach, gdzie Sołectwo Piaski otrzymało wyróżnienie. Gratuluję sołectwu 

Piaski wyróżnienia i dziękuję wszystkim, którzy uczestniczyli w podsumowaniu projektu 

- 02.11. W urzędzie spotkałem się z przedstawicielem klubu z Byczyny, jak również wspólnie 

uczestniczyłem w spotkaniu z jednym z przedsiębiorców z terenu Gminy, następnie w 

urzędzie uczestniczyłem w spotkaniu z projektantem nitki wodociągowej i kanalizacji w 

Rakowie. Wieczorem uczestniczyłem w strażackich zaduszkach – mszy św. i spotkaniu w 



Biadaszkach. Dziękuję wszystkim strażakom, Zarządowi Gminnemu  i delegacjom ze 

wszystkich jednostek 

- 03.11. Wraz z kierownikiem zamówień publicznych uczestniczyłem w spotkaniu w 

Urzędzie Marszałkowskim odnośnie wniosku i uzupełnień oraz weryfikacji spraw związanych 

z kanalizacją  

- 05.11. W sobotnie przedpołudnie kibicowałem zawodnikom w rejonowym turnieju 

piłkarskim zorganizowanym na sali gimnastycznej w Łęce Opatowskiej  

- 06.11. W niedzielne popołudnie i wieczór wysłuchałem artystyczne talenty młodych 

uczestników  wokalnych zmagań w konkursie „Opowieści o miłości” zorganizowanym po raz 

kolejny przez Stowarzyszenie Kulturalno – Sportowe w Opatowie z Prezesem na czele 

- 07.11. W gmachu Sejmu RP, w Sali im. Jacka Kuronia uczestniczyłem w konferencji 

podsumowującej Zrównoważony Rozwój Społeczno – Gospodarczy miast i gmin całej Polski. 

Ku mojemu wielkiemu zaskoczeniu i wielkiej radości Gmina Łęka Opatowska – jako gmina 

wiejska, po raz pierwszy w swej historii zajęła 10 miejsce w rankingu  gmin z całej Polski. 

Jest to niebagatelny sukces wszystkich gospodarnych, przedsiębiorczych i operatywnych 

mieszkańców naszej gminy z Radą Gminy na czele, jako przedstawicielami poszczególnych 

sołectw. 

- 08.11. W godzinach porannych w Rakowie spotkałem się z przedstawicielami sołectwa 

odnośnie planów związanych z zagospodarowaniem pomieszczeń po filii przedszkola, 

następnie uczestniczyłem w odbiorze zrealizowanej ul. Pogodnej w Opatowie, następnie 

uczestniczyłem w spotkaniu z nowym kierowcą dowozu dzieci do szkół i opiekunem oraz  

Kierownik CUW. W godzinach popołudniowych w urzędzie uczestniczyłem w podpisaniu 

umowy na realizację dwóch placów zabaw w Piaskach i Biadaszkach 

- 09.11. W godzinach porannych uczestniczyłem w Zgromadzeniu Wspólników ZZO 

Olszowa odnośnie zmian w stawkach za śmieci od 1 stycznia 2023 roku, a następnie w 

Kępnie uczestniczyłem wraz z przedstawicielami naszej gminy (rolnikami) w spotkaniu z V-

ce Premierem Ministrem Rolnictwa Henrykiem Kowalczykiem  

- 10.11, W godzinach porannych spotkałem się z dyrektorkami placówek oświatowych z 

terenu całej Gminy, następnie spotkałem się z projektantem dróg  i inspektorem odnośnie 

realizacji zaplanowanych odcinków drogowych. Wieczorem wraz z nieliczną grupą 

mieszkańców gminy uczestniczyłem w „Wieczorze Patriotycznym” zorganizowanym w Z S 

w Siemianicach 

- 11.11. Wraz ze współpracownikami, Przewodniczącym Rady Gminy i licznymi radnymi, 

pocztami sztandarowymi i delegacjami  jednostek OSP, harcerzami, pocztami sztandarowymi 

i delegacjami ze wszystkich szkół z terenu Gminy oraz licznymi mieszkańcami 

uczestniczyliśmy najpierw w złożeniu kwiatów i zniczy w miejscach pamięci, następnie we 

mszy św. w intencji Ojczyzny, by później uczestniczyć w uroczystym wciągnięciu biało – 

czerwonej flagi na maszt przed urzędem gminy i wspólnym odśpiewaniu hymnu. Wszystkim 

uczestniczącym jeszcze raz bardzo dziękuje za udział w tych uroczystościach 

- 14.11. W urzędzie spotkałem się z opiekunami i kierowcą dowożącymi dzieci i uczniów do 

naszych szkół, jak i do szkoły w Słupi oraz konsultowałem ze współpracownikami kwestie 

uzupełnień dwóch wniosków : PROW – dalsza część kanalizacji i instalacje  fotowoltaiczne 

na 8 obiektach. 



Wieczorem uczestniczyłem w ostatecznych negocjacjach dotyczących możliwości 

uzgodnienia ceny i zakupu gruntu w Łęce Opatowskiej przez Gminę. 

- 15.11. W godzinach porannych uczestniczyłem w przekazaniu pomieszczeń w Rakowie na 

potrzeby mieszkańców i uzgodnieniu zasad i odpowiedzialności, następnie w urzędzie brałem 

udział w podpisaniu umowy na zimowe utrzymanie dróg gminnych 

- 16.11. Przed sesją Rady Gminy uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu  Komisji Stałych 

Rady Gminy w kwestiach bardzo istotnych dla przyszłości gminy, dalszych inwestycji i 

środków po stronie gminy   

Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu 

przybliżone to:  

Za nami kolejny niełatwy czas,  wojna na Ukrainie, wczorajszy pocisk i atak pod 

Hrubieszowem i  wpływ na to co dzieje się w naszym kraju. Inflacja, za którą idzie 

niepewność i obawa o przyszłość, wywołuje negatywne emocje. Jednak wierzę, że i temu 

wspólnie damy radę. 

Dziś Wysoka Rado nie wiem i nie posiadam odpowiedniej wiedzy by móc powiedzieć, z 

czym przyjdzie nam się jeszcze mierzyć przyszłościowo, w odniesieniu do wszystkich 

płaszczyzn funkcjonowania, inwestowania i działania, w kontekście ostatniego 1,5 

miesięca 2022 roku, jak i przyszłego 2023 roku, ale żyję nadzieją na lepsze jutro i to co 

nas czeka. 

- Pragnę poinformować, iż jako Gmina przystąpiliśmy do preferencyjnego zakupu 

paliwa dla gospodarstw domowych. Do dnia wczorajszego mieszkańcy byli proszeni o 

złożenie i wypełnienie ankiet w kwestii ilości zapotrzebowania na określony rodzaj 

paliwa. Jako Gmina jesteśmy po wstępnych ustaleniach z lokalnym przedsiębiorcą 

odnośnie dystrybucji tegoż paliwa. 

-  ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z głównych tematów  przewijających się cały 

czas, tym bardziej biorąc pod uwagę naszą stawkę za wywóz śmieci. Dziś wiem, że musimy 

podołać sytuacji związanej z podwyżkom o wynegocjowane 8%, za odbiór i transport śmieci, 

ale i podwyżkom na tzw. „bramce” od 1 stycznia 2023roku za zagospodarowanie śmieci.  Ja 

nadal proszę mieszkańców o racjonalne i rzeczywiste podejście do  tematu prawidłowej 

segregacji , gdyż Gmina jest zobligowana ponosić dodatkowe  koszty za nieprawidłową 

segregację. Przykłady podawał Prezes ZZO Olszowa – w plastikach/ubikacje, totalnie 

zanieczyszczone szkło i inne.                                                                                                                                                                                                                       

Jesteśmy jedną z nielicznych  gmin, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce śmieciowej, 

tak dla dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców.  Przypominam, iż  mieszkańcy są 

zobowiązani do przestrzegania regulaminu  

-  Już prawie na ukończeniu jest realizacja funduszu sołeckiego na 2022 rok  wyodrębnionego 

w budżecie Gminy na określone zadania w 12 sołectwach naszej Gminy i w tych samych 

sołectwach odbyły zebrania wiejskie dotyczące podziału funduszu sołeckiego na 2023 rok. 

Chcę wierzyć, że  ten fundusz będzie  realizował  pozytywną ludzką interakcję i współpracę, a 

nie odwrotnie, a reszta będzie tylko dobrym dodatkiem, do podejmowania różnych działań. 

Przypomnę  kwota zrealizowana to prawie  477 tyś. zł - ( 476.800,35) zł, a na przyszły to 

567.344,39 zł wyodrębnione z naszego budżetu Gminy 



-  Trwa  rok szkolny 2022/2023 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono wiele , 

by dzieci i uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach,  trzeba na bieżąco 

monitować i reagować na pojawiające się sytuacje, by móc  funkcjonować i  pracować  

normalnie  przez cały rok szkolny, zakładając jego normalny przebieg. Dodatkowo szukamy 

wspólnie różnych projektów i środków zewnętrznych dla jeszcze lepszych możliwości i 

efektów edukacyjnych, jak i rozwojowych młodych pokoleń naszej gminy.  Sprawą bardzo 

istotną , która wynikła jest  funkcjonowania świetlic w szkołach i potrzeba zwiększenia 

środków w budżecie, wychodząc naprzeciw potrzebom pracujących rodziców, jednak na tyle, 

na ile to możliwe, a co przyniesie nowy rok – nie wiem. 

- Na terenie Gminy trwają zajęcia języka polskiego dla uchodźców z Ukrainy, w ramach 

wspólnego projektu PCPR-u i niektórych Gmin Powiatu Kępińskiego,  w tym naszej Gminy, 

z której jest najwięcej chętnych. Nauka jest dla tych którzy tu  są, mieszkają i pracują na 

naszym terenie i planują tu dalszą swą przyszłość.  

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które 

powinny być przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę 

pitną oraz potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej i tu 

wnioskuję do Rady Gminy, aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko 

omówiony i docenione inwestycje, jak i plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony 

i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. A z drugiej strony weryfikacja 

mieszkańców, którzy deszczówkę odprowadzają na drogi i je niszczą, a później ci sami 

narzekają na dziury… a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, tylko 

wszyscy, a nie tylko nieliczni. 

WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać 

czystym powietrzem 

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie 

drogowym, głównie mam na myśli niszczenie młodych drzew. 

- Realizacja drogi S 11 jest na etapie ustalania decyzji środowiskowej dla 46 km odcinka 

drogi expresowej 

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o 

przyszłość, bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, a dzięki operatywnym, 

przedsiębiorczym i gospodarnym mieszkańcom jesteśmy po raz pierwszy w swej historii na 

10 miejscu w kraju w rankingu gmin wiejskich w  odniesieniu do rozwoju społeczno - 

gospodarczego i zrównoważonego rozwoju. Zatroskanie  o zdrowie  tak swoje, jak i innych, w 

kontekście  również następnych  pokoleń jest budujące, jednak martwi i smuci, a nawet 

ubolewam nad aspektem złych emocji, nienawiści, wrogości, fałszywych i bezpodstawnych 

oszczerstw  skierowanych w stronę swoich sąsiadów, współmieszkańców i w ogóle drugiego 



człowieka. Ten  czas  międzysesyjny chciałbym zakończyć słowami nieznanego autora :  

„Być zawsze dobry, choć nie zawsze dobroć popłaca. Lecz czasem bywa tak, że z nawiązką 

do nas wraca ! Kiedy coś zawodzi, trzeba wierzyć, że się uda, bo czasem wiara czyni cuda”.  

 

            Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                Wójt  Gminy Łęka Opatowska  

                 /-/Adam  Kopis 


